

ENG & FRN



Pan African Chamber of
Commerce and Industry

ENG - FOR IMMEDIATE RELEASE

Pan African Chamber of Commerce and Industry (PACCI) Commends Rwanda for Joining the Visa-Free Travel for All Africans Movement!

[Addis Ababa, 3rd November 2023] — The Pan African Chamber of Commerce and Industry (PACCI) applauds the recent monumental decision by the governments of Rwanda, joining The Gambia, Benin, the Seychelles and recently Kenya, to implement visa-free travel policies for all African citizens. This commendable move not only signifies a significant step towards African integration but also underscores the commitment of both nations towards fostering economic prosperity and regional cooperation.

The visa-free movement by member states is a game-changer in facilitating the movement of people, promoting cultural exchange, and unlocking vast opportunities for investment and trade across the continent. PACCI believes that this progressive measure will not only bolster bilateral relations but also set a positive precedent for other African nations to follow suit.

On the heed of the recent decision by Kenya to now the decision by Rwanda, demonstrates the unwavering commitment to the principles of the African Continental Free Trade Area (AfCFTA) and the leadership needed for broader agenda of African unity. By eliminating visa requirements, we are creating an environment that encourages greater business collaboration, tourism, and investment between our nations.

PACCI continues to encourage other African countries to consider similar measures, recognizing the immense benefits of enhanced connectivity for both their citizens and the broader African community. The removal of visa barriers not only promotes intra-African trade and investment but also positions Africa as an attractive destination for global businesses and investors.

As PACCI, we remain committed to advocating for policies and initiatives that drive economic integration, foster cross-border cooperation, and create an enabling environment for businesses to thrive. We commend Rwanda and the other 5 countries for their visionary leadership in spearheading this transformative change and call on other African nations to join this progressive momentum.

For further information visit www.pacci.org

About PACCI:

The Pan African Chamber of Commerce and Industry (PACCI) is a continental organization that serves as the voice of the private sector in Africa. With a mission to promote and protect the interests of businesses across the continent, PACCI works towards advancing economic integration, trade facilitation, and sustainable development in Africa.



Pan African Chamber of
Commerce and Industry

FRN - POUR PUBLICATION IMMÉDIATE

La Chambre panafricaine de commerce et d'industrie (PACCI) félicite le Rwanda pour son adhésion au mouvement en faveur de l'exemption de visa pour tous les Africains !

[Addis Abeba, 3 novembre 2023] - La Chambre Panafricaine de Commerce et d'Industrie (PACCI) applaudit la récente décision monumentale des gouvernements du Rwanda, rejoignant la Gambie, le Bénin, les Seychelles et récemment le Kenya, de mettre en œuvre des politiques de voyage sans visa pour tous les citoyens africains. Cette décision louable constitue non seulement une étape importante vers l'intégration africaine, mais souligne également l'engagement des deux pays à favoriser la prospérité économique et la coopération régionale.

L'exemption de visa pour les États membres change la donne en facilitant la circulation des personnes, en promouvant les échanges culturels et en ouvrant de vastes possibilités d'investissement et de commerce sur tout le continent. La PACCI est convaincue que cette mesure progressiste renforcera non seulement les relations bilatérales, mais créera également un précédent positif pour les autres nations africaines qui suivront cet exemple.

La décision du Rwanda démontre l'engagement inébranlable envers les principes de la Zone de libre-échange continentale africaine (ZLECA) et le leadership nécessaire à l'agenda plus large de l'unité africaine. En éliminant l'obligation de visa, nous créons un environnement qui encourage la collaboration commerciale, le tourisme et l'investissement entre nos pays.

La PACCI continue d'encourager d'autres pays africains à envisager des mesures similaires, reconnaissant les immenses avantages d'une connectivité accrue pour leurs citoyens et la communauté africaine dans son ensemble. La suppression des barrières aux visas favorise non seulement le commerce et l'investissement intra-africains, mais positionne également l'Afrique comme une destination attrayante pour les entreprises et les investisseurs mondiaux.

En tant que PACCI, nous restons déterminés à plaider en faveur de politiques et d'initiatives qui stimulent l'intégration économique, favorisent la coopération transfrontalière et créent un environnement propice à la prospérité des entreprises. Nous félicitons le Rwanda et les cinq autres pays pour leur leadership visionnaire dans la conduite de ce changement transformateur et appelons les autres nations africaines à se joindre à cet élan progressif.

Pour plus d'informations, consulter le site www.pacci.org

À propos de la PACCI :

La Chambre panafricaine de commerce et d'industrie (PACCI) est une organisation continentale qui représente la voix du secteur privé en Afrique. Avec pour mission de promouvoir et de protéger les intérêts des entreprises à travers le continent, la PACCI travaille à l'avancement de l'intégration économique, de la facilitation du commerce et du développement durable en Afrique.